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Evalueringsopsamling 2018 

Nedenfor er der først en opsamling af generelle tendenser på tværs af projekterne samt en 

økonomioversigt.  Dernæst følger hovedkonklusioner fra de enkelte evalueringer af projekterne fra det 

forgangne år. 

Overordnet konklusioner 
 

Projekterne har overvejende været succesfulde i at få aktiviteterne til at leve op til formål og 

succeskriterier: Overordnet har projekterne generelt været succesfulde med at leve op til det formål 

og de kriterier, der er sat inden projektstart. Det beskrives i et flertal af projektevalueringerne, at de 

planlagte aktiviteterne generelt blev eksekveret tilfredsstillende, og at de enkelte formål med 

projekterne blev nået.  

Samarbejdet med sekretariatet skal i højere grad klarlægges ved projektstart og 

arbejdsdelingen mellem lokaludvalget, samarbejdspartnere og sekretariat skal være mere klar: 

Et flertal af projekterne har haft udfordringer med at klarlægge – og fastholde – en klar arbejdsdeling 

mellem sekretariatet og lokaludvalgsmedlemmerne i løbet af projekters eksekvering.  

En række projekter skal have flere eller nye tovholdere: En række projekter – herunder i 

særdeleshed Dialog- og Gadefesten og Bag Facaden – skal have flere eller helt nye tovholdere, og 

derfor skal lokaludvalget tage stilling til forankringen af disse projekter, hvis de også skal realiseres i 

2019.   

Nogle af lokaludvalgets driftsprojekter – ladcykler og byttestationen – afvikles i den nærmeste 

fremtid: Man skal være opmærksom på, at nogle af driftsprojekterne ikke kommer til at fortsættes i 

2019 – enten på grund af tvungen nedlæggelse eller fordi det er besluttet, at opgaven ikke længere 

skal varetages af lokaludvalget og sekretariatet.  
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Overordnet økonomi 

 
Projektnr. Projektnavn Bevillingsdato Bevilget beløb Endeligt regnskab for projekt 

1 Træstubben vedligehold 13-12-2017 30.000,00 30.000,00 

2 Ladcykler 13-12-2017 8.500,00 0,00 

3 Byttestationer 13-12-2017 7.500,00 6.300,00 

4 Vedligeholdelse af matriel 13-12-2017 10.000,00 0,00 

5 Borgerdialogpulje 13-12-2017 25.000,00 608,62 

6 Bag facaden 13-12-2017 35.000,00 25.170,50 

7 Indre Vesterbro gadefest 17-01-2018 117.000,00 117.000,00 

8 Pjece om Vester Remisepark 19-02-2018 50.000,00 0,00 

9 Debatmøde om Vester 

Remisepark 

19-02-2018 21.500,00 15.416,00 

10 Fotokonkurrence 19-02-2018 20.000,00 0,00 

11 Seminar om Vester Remisepark 19-03-2018 8.000,00 749,86 

12 Blomstrende by 21-03-2018 35.000,00 15.007,27 

13 Film mm Vester Remispark 16-05-2018 90.000,00 90.470,00 

14 Værdisættelse Vester Rem 16-05-2018 45.000,00 0,00 

15 VLU dialogtelt til Gadefest 13-06-2018 27.000,00 3.812,90 

16 Forundersøgelse - unge 24-10-2018 35.000,00 35.000,00 

17 Julepakker 24-10-2018 70.000,00 73.458,40 

18 Træstubben rep 21-11-2018 50.000,00 48.887,88 

19 T-shirt Remiseparken 18-12-2018 10.000,00 10.470,00 

 

Total 

   

694.500,00 

 

472.351,43 
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Hovedkonklusioner og opmærksomhedspunkter fra 
evalueringer af interne projekter 2018 

Træstubben (samlet) 
En ny forankring: Træstubben har gennemgået en stor proces med hensyn til at forankre den, og der blev 

præsenterede flere løsningsmuligheder. Lokaludvalget valgte at arbejde videre med Træstubben at få lov til at 

beholde den. 

En ny organisering men fortsat videreførelse: Der blev etableret en styregruppe for træstubbens midlertidige 

brugere, for at sikre at Træstubben bliver brugt, indtil der er svar angående dets videreførelse. Indtil da bruger 

de midlertidige brugere af træstubben huset som de plejer, og efter der kommer svar fra Kommunen, vil der 

kunne arbejdes mere målrettet med etablering af miljøprojekter og aktiviteter fra Naturskolen. 

 Opmærksomhedspunkter til videre drift:  

Svar om dets videreførelse forventes sommer 2019. 

Ladcykler 

Vi forsøgte at afsætte cyklerne ad flere omgange til udlån, senest til Settlementet, men ordningen har 

ikke kørt videre: ”Vesterbro lokaludvalg har haft flere ladcykler til udlån, og senest blev der i 2018 etableret en 

samarbejdsaftaler med Settlementet (Plantula), som skulle stå for udlån af 2-3 ladcykler. Ordningen var 

desværre kun oppe og køre i nogle måneder, hvorefter lokaludvalgets cykler igen stod i baggården ved 

sekretariatet.” 

Opmærksomhedspunkter til videre drift: 

 Det er besluttet, at 5 ladcykler gives væk til lokale foreninger eller institutioner, så lokaludvalget 

ikke længere skal varetage en udlånsordning.  

 Der er stadig to ladcykler til internt brug, som kan bruges af lokaludvalgsmedlemmer og 

sekretariatet. 

Byttestationen 

Byttestationen har været meget succesfuld: Den bliver benyttet meget af borgerne på Vesterbro, 

specielt efter nytår har der været meget aktivitet omkring den. 

Byttestationerne har været etableret på midlertidige byggetilladelser: Efter marts måned 2019 

udløber den sidste tilladelse. Det betyder at byttestationen på hjørnet af Dybbølsgade og Sønder 

Boulevard skal fjernes. Der har været forsøgt at få byttestationen opsat ved den midlertidige 

nærgenbrugsstation som bliver etableret forår 2019. (ved gammel Enghave station), men dette har 
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ikke været muligt. Genbrugsstationen vil have byttefunktioner, bemanding i åbningstiden og forventes 

at åbne 9. april 

Opmærksomhedspunkter til videre drift: 

 Status er at Vesterbro byttestationer bliver afviklet i løbet af marts. 

Borgerdialogpuljen 

OBS: Blev ikke anvendt i tilstrækkelig grad, fordi mandatet var meget smalt. 

Opmærksomhedspunkter til videre drift: 

 Fremadrettet skal formålet med disse rammebevillinger klarlægges i højere grad.  

Bag Facaden  

Projektet blev holdt for 5. gang med fin interesse og opbakning. Der blev generelt lavet en dialog 

mellem de forskellige sociale væresteder og borgerne, og arrangørerne mener, at det bør gentages til 

næste år.  

Man ville gerne have haft, at der var flere lokale deltagere fra bydelen samt politikere: Man så 

gerne fra arrangørernes synspunkt, at der havde været flere Vesterbro-borgere til arrangementet. 

Dertil blev der også rapporteret, at ingen af de inviterede politikere dukkede op til arrangementet 

grundet travlhed.  

Opmærksomhedspunkter til videre drift: 

 De primære arrangører de sidste 5 år: Maria Kirken, Mødestedet og FISKEN har meldt ud, at de 

ikke vil stå for det til næste år. Det er ganske enkelt for stort arbejde for de små organisationer at 

stå for. Med andre ord skal der findes nogle nye arrangører til næste år. 

 Der skal et større fokus på, at få politikerne med til arrangementet, så rådhuset også i højere grad 

repræsenteres.  

Dialog- og Gadefest for indre Vesterbro 

Aktiviteterne blev gennemført og var vellykkede i forhold til formålet - med undtagelse af 

sammenhængen mellem aktiviteterne ved scenen og på gaden: Evalueringen beskriver, at 

aktiviteterne blev gennemført, og at der var et stort opbud af mennesker til gadefesten. Dertil førte 

aktiviteterne også til debat mellem forskellige målgrupper, lokale borgere og politikere, hvilket skabte 

synlighed om Vesterbros sociale problemer og mangfoldighed. Dog skal der gøres mere 
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opmærksomhed på aktiviteterne på gaden via scenen: ”Der skal reklameres fra scenen, hvad der 

foregår rundt omkring – der skal også være en større synlighed omkr. Fodbolden, og hvad der sker på 

gaden.”.  

Projektet savnede et større engagement fra lokaludvalgsmedlemmer, særligt ift. samarbejdet 

mellem Mændenes Hjem og lokaludvalget i planlægningsfasen: ”der skal være et tydeligere link 

mellem lokaludvalget og mændenes hjem i den store planlægning, så der skal deltage flere 

lokaludvalgsmedlemmer i den generelle planlægning end Ivan.”. 

Tilladelser var tidskrævende og arbejdsdeling ml. sekretariat og samarbejdspartnere kan med 

fordel justeres: Det var ressourcekrævende for sekretariatet at indhente tilladelser, så derfor bliver 

det foreslået for fremtiden at justere  på arbejdsdelingen mellem samarbejdspartneren og 

sekretariatet:  ”Sekretariatet bruger rigtig mange ressourcer på de formelle rammer, og der kan godt 

justeres på, hvem der gør hvad, således at den der betaler også bestiller, og da KK/TMF ikke længere 

leverer renholdydelser, kan man godt lave en deling, hvor sekretariatet laver tilladelser, men alle 

leverandøraftaler går mellem mændenes hjem og leverandør, og derved lave et renere snit, for både 

arrangører og leverandører.”. 

Opmærksomhedspunkter til videre drift: 

 Gadefesten er generelt succesfuldt eksekveret, men der skal være større sammenhæng mellem 

scene- og gadeaktiviteterne, og man skal fra scenen i større grad reklamere for, hvad der sker af 

andre aktiviteter på gaden.  

 Der skal være flere medlemmer inde over den overordnede planlægning af arrangementet, så Ivan 

ikke står med for stor en byrde.  

 Arbejdsdelingen mellem sekretariat og Mændenes Hjem ift. de formelle tilladelser og 

leverandøraftaler skal klarlægges inden igangsættelse af næste planlægningsperiode.  

Vester Remisepark (samlet): Distribution af kampagnemateriale, 
debatmøde/workshop og arbejdsgruppens generelle arbejde 

Arbejdet med at udbrede Vester Remisepark har skabt væsentlig synlighed udadtil, men 

kommunikationsmaterialet skal i højere grad udover rampen: ”Der var bred enighed om, at 

lokaludvalget i 2018 havde fået skabt et godt grundlag med vision, fortælling, folder/plakat og film, 

som vi kan bruge for at komme endnu længere ud til Vesterbro/københavnerne og til at få 

alliancepartnere. Børneeventen var et godt tiltag. Vi har i Lokaludvalget ikke været gode nok til at få 

materialet ud, og man ser ikke plakaten så mange steder”.  
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Der skal fortsat arbejdes målrettet i forhold til ’alliancepartnere’ (politikere, forvaltninger osv.): 
Til den kommende kommunalplansproces vil der blive brug for at støtte sig op af lokaludvalgets vision 

for projektet, så lokalvalget ikke går rundt med forskellige fortællinger. Fortællingen om Vester 

Remiseparken skal kontinuerligt fodres til relevante forvaltninger og politikere.  

 

Børneworkshop var en succes og fik vidtrækkende dækning: Selvom det kun var knapt halvdelen 

af de forventede deltagere, der dukkede op, blev børneworkshoppen en succes. Som det beskrives: 

”Der kom En masse opmærksomhed i pressedækning efterfølgende med artikler i Politiken Byrum, 

Vesterbrobladet mm. Facebook opdatering fra Frank Jensen og så videre. 

 

Opmærksomhedspunkter til videre drift: 

 Arbejdsgruppen skal organisere sig mere hensigtsmæssigt, så de bliver mere aktivistiske, 

konkrete og resultatorienterede og undgår at gentage de samme diskussioner fra møde til møde. 

 Der skal laves en plan for, hvordan kampagnematerialet bliver distribueret. En målsætning for 

2019 er at få mobiliseret flere lokaludvalgsmedlemmer til at distribuere kommunikationsmateriale. 

Der er 8000 foldere og plakaterne er ikke synlige nok i gadebilledet. Dertil skal facebooksiden tage 

mere del i kampagnen. 

 Der skal arbejdes mere målrettet i forhold til ambassadører/influencers. Det skal afklares, hvad 

deres rolle skal være.  

Blomstrende By 

Adoption af bede og engagering af borgerne i at tage andel i disse var begrænset, men en del 

børnefamilier fandt interesse for dele af projektet:  Der kom en del familier til den første workshop, 

men at ingen af dem havde et bed, og det lykkedes ikke at afsætte nogen bede. Til den anden 

workshop blev der udlejet et par bede. Generelt var der interesse for børnefamilier, men adoption af 

bedene var begrænset. Projektet virkede meget tiltalende for børnefamilier, og hvis man skulle tænke i 

at lave et miljøprojekt i 2019 kunne det sagtens være ved at benytte træstubben som base, og 

samarbejdet med eks. spejderne og Grønne hjerter ville være oplagt at gentage. Temaet kunne være 

bæredygtig bynatur og miljø og Grønne hjerter er en dygtig formidler og en rigtig ildsjæl der er god til 

at komme i snak med alle.” 

Nedlukning af hjemmeside er en stor udfordring for projektet: Hjemmesiden er lukket ned, 

selvom den havde funktion som både bookingsite for bedene samt informationsside. Uden videre drift 
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af denne, er det uigennemskueligt som borger at finde frem til projektet nogen steder samt få overblik 

over adgangen til bedene. 

Opmærksomhedspunkter til videre drift: 

 Aktiviteterne skal tænkes anderledes, være mere målrettet børnefamilier og så kan man indtænke 

samarbejde med eks. Spejderne og Grønne Hjerter. 

 Overordnet set kan projektet ikke køre videre uden en digital platform, så der skal tages stilling til 

den videre drift af hjemmesiden.  

 

Forundersøgelse – unge 

Der blev udarbejdet et undersøgelsesdesign og lokaludvalget skal tage stilling til, om man vil 

gennemføre undersøgelsen 

VLU dialogtelt til gadefest 
OBS: Har ikke modtaget evaluering.  

Julepakker 
OBS: Har ikke modtaget evaluering.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


